
תאריך: 03/05/2022

 14:01 שעה : 

מזכירות החב רה

שמואל ליטוב, יו"ר הוועדה

1 עמוד

פרוטוקול

ישיבת ועדת חינוך וקהילה מס' 21/4 , משרדי קק"ל ירושלים 

יום חמישי, י"ג אב תשפ"א, 22/07/2021

חברים

סדר יום: 

אישור פרוטוקול מס 21/3  מיום 03/06/2021 1.

אישור תב"ר  2.

אישור ביטול קיצוץ תקציב החטיבה  3.

שונות  4.

 :
סגן יו"ר דירקטוריון - שמואל ליטוב -  יו"ר הוועדה 

סגן יו"ר דירקטוריון - הוד בצר 

דניאל אבידור; אלישבע אנסבכר )נכח בזום(; רונית בויטנר; מוטי יוגב; ישראל מלאכי; חיים מנחם )נכח  
בזום(; דוד פרץ )נכח בזום(; ניסן צ'ליק; אילאיל קרן 

חסרים: 
מאוריסיו בלטר; דוידי בן ציון 

משתתפים: 

שלומי  אוליאל; גידי אייזן; סימון אלבז; נטשה אנפולסקי; אהרון בר; הדר גולן; אליהו גפני; שר שלום  
גרבי; חזי הייס; רני טריינין; יובל ייני; אריאל סטוצינסקי; עו"ד קונוביץ קובי; אורן רובינסון 

תמצית דיון והחלטות: 

אישור פרוטוקול מס 21/3 מיום 03/06/2021

עיקרי הדיון

1.

 :

יו״ר הועדה, מר שמואל ליטוב, פתח את הישיבה בהתנצלות על כך שסדר היום נשלח באיחור, בתקווה  
שמצב זה לא ישנה בעתיד. הוא המשיך בהצגת מר הוד בצר כיו״ר עמית ושותף חדש בניהול הוועדה,  

ומבקש ממנו לפתוח.  
מר הוד בצר, יו"ר עמית בוועדת חינוך וקהילה, הציג את עצמו ואת ניסיונו המקצועי. מבקש לשתף את  
החברים בשתי תובנות חשובות: ראשית, עיקרון שצריך להנחות אותנו בוועדה הוא השאיפה לחפש את  

המשותף ואת הקונצנזוס, תוך התאמה לערכי קק״ל, שוויוניות ודאגה לחברה כולה ללא הבדלים.  
שנית, אנחנו כחברי דירקטוריון אמורים להתוות מדיניות ולומר את הכיוונים שאליהם רוצים להגיע.  

אנחנו נותנים אמון בדרג המקצועי שיעשה את הדברים בשקיפות, ביושר ובשוויוניות.  

אישור פרוטוקול:  
חברי הוועדה קבלו לעיונם את הפרוטוקול מישיבת הוועדה מיום 03/06/2021.  

בישיבה הנ"ל עלה לדיון המיזם עם ארגון עולמי ונשאל האם הוא פועל רק עם מגזרים מסוימים. בעניין  
זה הבהיר מנהל חטיבת החינוך, מר שר שלום ג'רבי, כי מדובר בארגון עם פעילויות מגוונות ואין לו  

השתייכות לזרם מסוים.  
הפרוטוקול הישיבה מיום 3.6.2021  אושר פה אחד )היו"ר העמית הוד בצר לא הצביע מאחר ולא היה  

חבר ועדה במועד דיון זה(.  
 אושר פה אחד 

אישור תב"ר  2. 
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מזכירות החברה 

עיקרי הדיון:
יו״ר הוועדה, מר שמואל ליטוב, פתח וציין כי לפני כחודש ימים התבקש לכנס דיון לאישור תב"ר  

בסכום של 6-7 מיליון שקל. הוא התעקש אז כי היקף התב"ר שיוקצה לחטיבת החינוך 
מהתקציבהמחולק יהיה גבוה בהרבה, מתוך רצון לתת מענה למכלול הצרכים והיעדים שהועלו על ידי 

חברי  הוועדה )בהתייעצות עם מר הוד בצר שהצטרף לאחרונה כשותף בניהול הוועדה( וכן תוך התאמה 
לצרכי החטיבה ובהתייעצות עם מנהל החטיבה, מר שר שלום ג'רבי.  

כעת, לאחר ישיבה עם יו״ר הדירקטוריון, סוכם על תב״ר בסך 25  מיליון ₪, שיוקצה לחטיבת החינוך.  
מר יובל ייני, מנהל חטיבת הכספים, נתן סקירה מקצועית. בהתאם לעמדה של חטיבת הכספים ונהלי 

קק"ל, גם התב״ר וגם השוטף מתנהלים באותו אופן ע״י עבודת מטה ברמה המקצועית וברמת הוועדות  
המפקחות. השאיפה היא שעד סוף השנה יאושר תקציב שוטף ותב״ר לשנה הבאה. כרגע אנחנו בהליך

חריג מאחר ומדובר בקדנציה חדשה ולאור הגידול בהכנסות.    
לשאלת חברת הוועדה אלישבע אנסבכר מדוע חברי הוועדה לא היו מעורבים בהכנת רשימת הסעיפים

של תקציב התב"ר, השיב שמואל ליטוב כי אכן תפקידנו להכין את ההצעה ולכן הדיון במהותו הוא  
הצעה לדיון תב"ר", כך שעמדת חברי הוועדה בכל נושא לידי ביטוי. נעשה מאמץ עליון שכל נושא 

שחשוב לחברים יבוא לידי ביטוי, במטרה לקדם נושאים בהם יש מכנה משותף.     
הוועדה ממליצה לוועדת הכספים הדירקטוריונית לאשר את התב״ר בסכום כולל של 25  מיליון ש״ח לפי  

ההצעה המוצגת )כמפורט בהחלטות שלהלן(:  

בית אשל – 2.9  מיליון ₪ 
מנהל החטיבה, שר שלום ג'רבי, פתח וציין שההחלטות בחטיבת החינוך למיזמים משותפים הם ע״פ  
החלטת גורמי המקצוע לטובת האינטרס הציבורי. בית אשל הוא מרכז שדה ומרכז מבקרים, שעבר  
לחינוך ממפ״ק ובשת״פ עם ראש העיר באר שבע ואגף החינוך הכנסנו תכנים ותוכניות לטובת ילדי  

הדרום.  
סימ ון אלבז, מנהל מרכזי השדה, הציג סקירה: בית אשל מתפרס על כ-10,000  דונם אדמות קק״ל. יש  

צורך בשיפוץ, שיחזור ושימור במקום. כמו כן יש צורך בהשקעה בתכנים חינוכיים )סרט תדמית,  
מציאות רבודה עם אפקטים של תלת מימד( במטרה להמחיש את ראשית ההתיישבות ותקופת מלחמת  

השחרור.  
חבר הוועדה מוטי יוגב העיר כי חשוב לייצר הנגשה אטרקטיבית ולהכניס תכנים שייצרו רגש חם לארץ  

 ישראל ולהתיישבות בנגב.  
חברת הוועדה רונית בויטנר שאלה מדוע עניין שיפוץ המבנה שייך לחינוך. יו״ר הוועדה השיב  

חד עם הצורך הטכני בשדרוג  שהפרויקטים שעוברים לחינוך עוברים בשלמות, התכנים החינוכיים י
 ושיפוץ המבנה. 

החלטה מס' 21060401/4

ועדת החינוך מאשרת תב"ר לבית אשל ע"ס 2.9 מלש"ח.

הצבעה: 
אושר פה אחד 

מרכז שדה ציפורי – 6.1 מיליון  
מדובר בהצעה לבנות 23 בקתות חדשות במקום הבקתות הישנות. הושג  אישור תב״ע וזו הזדמנות  

להפוך מרכז שדה קטן יחסית למרכז גדול ומשמעותי. סימון אלבז הציג סקירה לפיה נכון להיום יש 6
בקתות עבור הסגל החינוכי ובעבר השתמשו במקום באוהלים שכיום אינם תקניים. בתוכנית הכנסנו  

אוהלי אברהם תקניים שמיועדים ללינה של כ-70 איש. בנוסף הבקתות  ישמשו את אנשי הצוות  
שצריכים ללון בצימרים סמוכים והדבר כרוך בתשלום מיותר.  
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החלטה מס' 21060402/4

הצבעה: 
אושר פה אחד 

נוער חוות - 2 מלש"ח  
יו״ר הוועדה, מר שמואל ליטוב, מציין כי בדיוני התב״ר בתחילת השנה אושר תקציב לתוכנית של טיפול  

בנוער בתוך חוות חקלאיות בכל שטחי המדינה. אז אושר סכום של 2  מיליון ועכשיו מוסיפים לזה 2  
מיליון נוספים. התוכנית היא להעסיק נוער נושר במרעה וחקלאות ובכל הדברים המתכתבים עם ערכי  

קק״ל. מדובר בנערים ונערות מכל המגזרים, באמצע ובקצה הרצף של הנשירה, שלא הסתדרו במסגרות  
הרגילות. כאלו המופנים מבתי משפט, או שרשויות הרווחה מפנים לאחר צריכת סמים והתדרדרות  

לפשיעה. הכל נעשה בהכוונה של גורמי מקצוע של החטיבה בהתייעצות עם גורמי מקצוע ממש רד  
הרווחה. לשאלת חברת הוועדה רונית בויטנר האם הוועדה לא תהיה חותמת גומי, השיב יו״ר הוועדה,  

שלצורך כך הוקמה וועדת משנה וכל חבר מהוועדה המעוניין יכול להצטרף ולהיות שותף בה לאישור  
התוכנית.  

החלטה מס' 21060403/4

ועדת חינוך מאשרת תב"ר לנוער חוות ע"ס 2 מלש"ח. 

הצבעה: 
בעד-רוב )10( 
מתנגדים- 1

אושר ברוב קולות 

 מפ"ק - חינוך - 2.5  מלש"ח 
מדובר בממשקים ושיתופי פעולה בין חטיבת החינוך למפ"ק בפרויקטים שונים הנדונים בוועדות בצורה  

פרטנית. לצורך כך יוקם צוות משותף שידווח לוועדה. 

החלטה מס' 21060404/4

ועדת החינוך מאשרת תב"ר לממשקים ושת"פ מפ"ק- חינוך ע"ס 2.5 מלש"ח. 

הצבעה: 
בעד-רוב )10( 
מתנגדים- 1

אושר ברוב קולות 

 חינוך לחקלאות מתקדמת – 3  מיליון 
מר הוד בצר המשמש כיו״ר עמית, יעמוד בראש וועדת משנה לחינוך סביבתי, במקומו של מר אלון טל.  

להחלטת  מר הוד בצר מציין שההחלטה לייחד סעיף בתב"ר לחינוך לחקלאות מתקדמת היא בהמשך 
הדירקטוריון על מרכזי המורשת. לחטיבת החינוך יש הרבה מה לפעול בעניין, ולייצר פלטפורמות  

שיקדמו חינוך לנושאים ירוקים וחקלאות מתקדמת. התוכנית הפרטנית תוצג בפני וועדת המשנה.  
ה  לשאלת החברים האם זה דווקא לחינוך או גם למחקר המשתייך למדען הראשי, השיב יו״ר הוועד

שאם יהיה ממשק יעיל יהיה שת״פ יחד עם המדען. חברת הוועדה אלישבע אנסבכר ביקשה להוסיף  
 שהתוכניות יועדו גם לחינוך לאיכות הסביבה בנוסף לחקלאות מתקדמת. 

ועדת החינוך מאשרת תב"ר למרכז שדה ציפורי ע"ס  6.1 מלש"ח. 
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החלטה מס' 21060405/4

הצבעה: 
בעד-רוב )10( 

נמנעים- 1
אושר ברוב קולות 

 קיום שמיטה בוסתן חרובים – 1.8  מיליון 
מדובר בפעילות שתעשה ע״י קק״ל בעצמה ולא ע״י זכיין חיצוני. מצוות שמיטה מהותה שאנשים  

יכולים לבוא ולאכול פירות ללא עלות. לקק״ל יש מטעי חרובים וזיתים ובשנה רגילה מוכרים אותם  
למטרות רווח. המטרה שבשנת השמיטה נעביר את התוצרת של סילאן החרובים לחלוקה, בצורה  

שוויונית )במארזים עם הלוגו של קק״ל(. זה משהו היסטורי שלא היה בתולדות הארגון וידגיש את  
המחויבות לשמיטה.  

החלטה מס' 21060406/4

ועדת החינוך מאשרת תב"ר לקיום שמיטה בוסתן חרובים – 1.8 מיליון. 

הצבעה: 
בעד-רוב )10( 

נמנעים- 1
אושר ברוב קולות 

 בני מנשה בנוף הגליל – 700,000
מר שמואל ליטוב מציין כי יש החלטת דירקטוריון לתת תיעדוף לנוף הגליל בגלל האופי המיוחד של 

האוכלוסייה בעיר. מר מוטי יוגב העלה את הנושא של עליית בני מנשה, מדובר באוכלוסייה עולה בלי  
מיומנויות נדרשות ובלי אמצעי קיום בסיסיים. הוד בצר הוסיף שבממשלה עשו כל מאמץ להעלותם,  

ובנוף הגליל עושים עבודת קודש בקליטתם. שמואל ליטוב הוסיף והדגיש כי קק״ל לא עוסקת בעלייה  
וזו אינה אחת ממטרות הארגון, כאן אנחנו רק מסייעים בממשק הקליטה מול ההתיישבות וחיזוק 

חינוכי. לשאלת חברי הוועדה אם יש מניעה משפטית לדאוג לסקטור ספציפי, השיב עו״ד קובי קונוביץ,  
כיוון שזה חלק מהחיזוק החינוכי לא תהווה בעיה משפטית.  

החלטה מס' 21060407/4

ועדת החינוך  מאשרת תב"ר לבני מנשה ע"ס 700,000  ש"ח. . 

הצבעה: 
בעד-רוב )9( 
נמנעים- 1

לא השתתפו בהצבעה- 1
אושר ברוב קולות 

 פיתוח מנהיגות ציונית – 1 מיליון 
הסעיף הוא כללי למימון שיתופי פעולה בתחום פיתוח מנהיגות ציונית. המימוש ייעשה ע״פ הנהלים  

ואישורי הוועדות הרלוונטיות. מר אבי מוסן הסביר את הרעיון ב"מיזם משותף": כל גוף שמעוניין 
לשתף פעולה עם קק״ל במיזם מסוים מתחייב לשאת בלפחות 50%  מהעלות הכוללת של המיזם והוא  

מצרף את כל המסמכים הנדרשים לפי הנוהל. העניין מגיע לוועדת השותפויות עם תוכנית עבודה ואומדן  

הוועדה מאשרת תב"ר לחינוך לחקלאות מתקדמת -  3 מלש"ח. 
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תקציבי, שם זה נבחן ע״י גורמי המקצוע. לאחר האישור המיזם עובר לוועדת היגוי בחטיבת החינוך. 

החלטה מס' 21060408/4

ועדת החינוך מאשרת תב"ר לפיתוח מנהיגות ציונית  – 1 מיליון. 

הצבעה: 
בעד-רוב )10( 

נמנעים- 1
אושר ברוב קולות 

 סיוע לקהילות עולים – 1  מיליון 
מדובר בסעיף מסגרת המאפשר לתת מענה בהיבט של ההתיישבות והחינוך לקהילות שלמות ולא  

לאוכלוסייה ספציפית בפעילות נוער או כל פעילות חינוכית המסייע להם להיקלט ולהישאר מגובשים,
ולא מעורבים כלל בתהליך העלייה או בהחלטה של מקום המגורים רק בהשתלבות. שר שלום מנהל  

החטיבה נתן סקירה על מטרת הפעילות של חינוך וקהילה לעולים ע״י סיורים באתרי קק״ל לחבר  
אותם לערכי קק״ל של אהבת העם, הארץ, והמורשת, הכל יעשה ע״פ קריטריונים של גורמי המקצוע  

בחטיבת החינוך.  

  

החלטה מס' 21060409/4

ועדת החינוך מאשרת תב"ר לסיוע לקהילות עולים –  1 מיליון. 

הצבעה: 
בעד-רוב )10( 

נמנעים- 1
אושר ברוב קולות 

 פעילות חינוכית בשמיטה – 4 מיליון 
מר שמואל ליטוב פתח בהסתייגות: כיוון שהסעיף מבקש להפעיל פעילות חינוכית על ידי 4  זרמים  

בקק״ל, לכן כל אחד מהזרמים יצטרך להביא תוכנית עבודה שתאושר ע״י גורמי המקצוע בחטיבה.  
הסתייגות נוספת: כל גוף הפונה ומבקש להיות זכיין בפעילות מחויב לעבור מכרז והליך שוויוני,  

והזרמים שמקבלים מכוח הסכם יהיו מחויבים בהליך טכני הכפוף לתנאי ההסכם: 1. מכתב דרישה  
מהצ״ע; 2. אישור מוועדת ביקורת חיצונית; 3. אישורים הנדרשים. כיוון שהזרמים קובעים מי הגופים  

שעובדים ויוכל להתבצע מבחינה טכנית משפטית.  

החלטה מס' 21060410/4

הצבעה: 
בעד-רוב )10( 

נמנעים- 1
אושר ברוב קולות 

וועדת החינוך מאשרת תב"ר לפעילות חינוכית בשמיטה – 4 מיליון. 



03/05/2022  תאריך:

 שעה:  14:01

מזכירות החברה 

שמואל ליטוב, יו"ר הוועדה

6 עמוד

אישור ביטול קיצוץ תקציב החטיבה  3. 

עיקרי הדיון: 

יו״ר הוועדה, מר שמואל ליטוב, מסביר כי עקב שנת הקורונה וועדת חינוך קיבלה תקציב מקוצץ מכיוון  
שלא היה צפי בגידול ההכנסות. הקיצוץ נעשה בתנועות וארגוני הנוער הנמצאים בארץ ובחו״ל: גשר,  

מבט ומגן. מדובר על סכום של 1.150  מיליון ₪ שקוצצו בשנים 2019/20.   
בחטיבת הכספים הוחלט על  ביטול קיצוץ בתנועות נוער ומדריכי חו״ל, בעקבות גידול בהכנסות. 

הביטול  אושר בוועדת הכספים באופן חריג ללא דיון מקדים בוועדת חינוך כפי שהוזכר. הבקשה לאשר  
ולהביא תקציב לביטול הקיצוץ עבור תנועות גשר, מבט ומגן, שפעילותם זהה. כמו כן הייתה בקשה  

לבטל קיצוץ משנת 2019 בחוגי הסיירות. מאחר ולאחרונה מונו חברים חדשים בהנהלה שם, סוכם כי  
לאחר התכנסות של הוועד המנהל החדש ותאושר תוכנית עבודה, נדון בוועדה על אישור ביטול הקיצוץ  

באופן שוויוני וזהה.  
לשאלת חברת הוועדה גב' רונית בויטנר בעניין  הקיצוץ שנעשה במכינות השיב י ו״ר הוועדה, כי בשונה  

מתנועות וארגוני הנוער, שהם חופפים למדריכי חו״ל )שם בוטל הקיצוץ בוועדת הכספים ללא דיון  
בוועדת חינוך( הושאר למכינות רזרבות בתקציב עבור קיצוץ של 100  אלף שקל, שאותם נביא כמכלול  

לאחר בדיקה ודיון בוועדה.  

מר שמואל ליטוב מציין כי יש החלטת דירקטוריון לתת תיעדוף לנוף הגליל בגלל האופי המיוחד של 
האוכלוסייה בעיר. מר מוטי יוגב העלה את הנושא של עליית בני מנשה, מדובר באוכלוסייה עולה בלי  
מיומנויות נדרשות ובלי אמצעי קיום בסיסיים. הוד בצר הוסיף שבממשלה עשו כל מאמץ להעלותם,  

ובנוף הגליל עושים עבודת קודש בקליטתם. שמואל ליטוב הוסיף והדגיש כי קק״ל לא עוסקת בעלייה  
וזו אינה אחת ממטרות הארגון, כאן אנחנו רק מסייעים בממשק הקליטה מול ההתיישבות וחיזוק 

חינוכי. לשאלת חברי הוועדה אם יש מניעה משפטית לדאוג לסקטור ספציפי, השיב עו״ד קובי קונוביץ,  
כיוון שזה חלק מהחי זוק החינוכי לא תהווה בעיה משפטית.  

החלטה מס' 21060411/4

הצבעה: 
אושר פה אחד 

שונות  4. 

כותב/ת הפרוטוקול: אליהו גפני 

הוועדה מאשרת את ביטול הקיצוץ בתקציב החטיבה לחינוך וקהילה, בסכום כולל של   1,150,000₪,  
זאת לאור גידול בהנכסות המאפשר את ביטול הקיצוץ.




